
Ķeipenes 
Vēstnesis
Ķeipenes pagasta mēnešraksts Nr.276/9  2015. gada  29.septembris

Iznāk reizi mēnesī no 1991. gada  14. augusta.                                                                            

Šajā numurā:
•	Ķeipenieši	atkal	veiksmīgi	
piedalījušies	konkursā	“Ogres	
novada	sakoptākā	sēta	2015”
•	Ķeipene	un	ķeipenieši	septembrī	
•	Plauža	ezera	lielais	sams	
•	Par		ķeipeniešu	vasarā	
īstenotajiem	projektiem
•	Atbildes	uz	jautājumiem,	kas	
satrauc	ķeipeniešus
•	Ķeipenes	tautas	nams	aicina
•	Apsveikumi,	sludinājumi,	aktuāla	
informācija

			Jau	otro	gadu	pēc	kārtas	notiek	konkurss	
„Ogres	 novada	 sakoptākā	 sēta”.	 Un	
šajā	 konkursā	 otro	 gadu	 pēc	 kārtas	 ļoti	
veiksmīgi	 piedalās	 ķeipenieši,	 izcīnot	 1.	
vietu	novada	mērogā.
	 	 	Atgādināšu,	ka	par	 	 	konkursa	“Ogres	
novada	 sakoptākā	 sēta	 2014”	 laureātu	
pagājušajā	gadā	kļuva		ķeipenietis	Aivars	
Gūte,	 1.	 vietas	 ieguvējs	 nominācijā	
“Sakoptākā	 individuālā	 dzīvojamā	 māja	
pagastu	apdzīvoto	vietu	centros”.
 Šogad nominācijā „Sakoptākā 
ražošanas un pakalpojuma sniegšanas 
vieta ciemā” 1. vieta, Ogres novada 
pašvaldības Atzinības raksts un naudas 
balva  140 EUR vērtībā ķeipenietei Dacei 
Krievānei – Daces Krievānes ģimenes 
ārsta prakses īpašniecei. Prieks, ka Daces 
Krievānes daudzu gadu darbs atzinīgi 
novērtēts arī novada mērogā. 
   Ķeipenieši  Daces Krievānes paveikto 
Ķeipenes ciema centra labiekārtošanā   
novērtē ik dienas, priecājoties par sakop-
tību un par skaistajiem ziediem un košum-
krūmiem pie Daces Krievānes ģimenes  
ārsta prakses un pie dzīvojamās mājas  
Liepas. Arī par novāktajām  Dārznieku 
mājas drupām  un šīs  teritorijas sakoptību.
  Par to, kāpēc  pie Daces Krievānes  
īpašumiem ir tik daudz ziedu, par 
skaistumu, kas palīdz mums dzīvot – par 
to intervijā ar Daci Krievāni.
Kādas	ir	izjūtas,	saņemot	sava	darba,	kas	
nav	 maizes	 darbs,	 	 novērtējumu	 novada	
mērogā?
D.Krievāne. – Izjūtas ir gluži ikdienišķas, 
jo darba un dzīvošanas vides sakopšana 
nenotiek  par godu  konkursam vai kādiem 
svētkiem, tā ir ikdienišķa nepieciešamība 
un gadiem ilgs ikdienas darbs.-
„Viss	 patiesi	 skaistais	 palīdz	 dzīvot”,	
teicis	 	 latviešu	 literāts	D.Galviņš.	 	 Kāda	
nozīme	 skaistumam	 Jūsu	 dzīvē	 –	 dabas,	
dvēseles,	ziedu,	attiecību	skaistumam?	
D.Krievāne. – Piekrītu latviešu literāta 
teiktajam. Skaistumam ir liela nozīme 
manā un, es domāju, jebkura cilvēka 
dzīvē. Vai kādam var nepatikt skaisti ziedi, 
daba, labestīgi, gaiši cilvēki ar skaistām 
dvēselēm? - 
Mediķi	 ir	 darbā	aizņemti	 cilvēki,	 bet	 Jūs		

arī	 pati	 bieži	 rosāties	 pie	 savām	 puķu	
dobēm.	Kā	Jūs	tam	izdodas	atrast		laiku?	
No	kaut	kā	taču	jāatsakās.	
D.Krievāne. – Mediķiem darbošanās savā 
dārzā ir iecienīts brīvā laika pavadīšanas 
veids. Daudzi mana kursa kolēģi,  tāpat 
kā es,  aizraujas ar daiļdārzu. Viņi man ir 
uzdāvinājuši arī  skaistu rododendru. 
   Laiks darbam daiļdārzā  speciāli  nav 
jāmeklē – es katru rītu sāku ar sava 
dārza apstaigāšanu. Un tad priecājos par 
ziedu skaistumu, par rasas pērlītēm zālē, 
par vāverītēm, kas atkal ir atgriezušās 
Ķeipenes muižas  parkā un centrā. Tas, ka 
vāverītes skraida, liecina, ka tuvumā nav 
vāverīšu  ienaidnieka – caunas.
  Liepu mājas pažobelē perēklīti bija 
ierīkojusi baltā cielaviņa. Perēklītī izšķīlās 
trīs putnēni, kurus viņu mamma cītīgi   
baroja. Baltā cielava tā bija pie manas 
klātbūtnes pieradusi, ka ļāva man vērot, 
kā putnēni ēd. Vēl tagad ligzda stāv. 
Protams, mājas apkārtnes sakoptība  cieta 
no cielavas ģimenes mitināšanās man cieši 
kaimiņos, bet sīkās neērtības bija  nieks, 
salīdzinājumā ar prieku, ko sniedza mazo 
putniņu vērošana.
   Pārdzīvoju, kad vētrā aizgāja bojā ma-
zais stārķēns no stārķu ģimenes, kas 
mitinājās ligzdā 
pretī manai ģi-
menes ārsta prak-
sei. 
Būt ciešā saskar-
smē ar dabu man
ir ļoti būtiski. 
Dabā smeļos spē-
ku, iedvesmu un
prieku.
Televizoru skatos
ļoti maz- tikai rai-
dījumus  „1:1” 
(Viens pret  vie-
nu), „Aizliegtais
 paņēmiens”,
„Nakts panorā-
ma”.
 Kad  braucu ar 
mašīnu, klausos 
Radio 1 ziņas un 
Radio 2 latvisko 

Par skaistumu, kas priecē un palīdz dzīvot

Dace Krievāne pie savas ģimenes ārsta 
prakses

Daces Krievānes ģimenes  ārsta prakses ēka un tās apkārtne 
vienmēr priecē ar  sakoptību, ziediem  un 
gaumīgām krāsām. Turpinājums 2.lpp.
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mūziku.
    Dators man nepieciešams darba lietu 
kārtošanai. Kas nu mani kaitina saistībā 
ar datoru, tās ir ķēdes e-pasta vēstules. Pa 
telefonu tukši pļāpāt man vienkārši nav 
laika.- 
Kāpēc	 Jums	 nav	 sakņu	 dārzs,	 bet	 ir	
daiļdārzs	 -	 mākslinieciski	 izveidoti	
apstādījumi?	 Pirmais	 taču	 būtu	
lietderīgāks.
D.Krievāne. – Man ir arī sakņu dārzs. 
Tajā šogad bija viena kartupeļu vaga, 
viena biešu vaga, viena vaga burkāniem 
un citiem dārzeņiem. Manā sakņu dārziņā 
ir  izauguši brīnišķīgi sīpoli, garšīgi gurķi, 
kurus esmu arī iemarinējusi. Pēc ilgiem 
gadiem izjutu, kā garšo svaigi dārzeņi no 
pašas dārza. Nevar teikt, ka sakņu dārzs 
ir lietderīgāks – gan daiļdārzs, gan sakņu 
dārzs ir gan lietderīgi, gan skaisti.-
Kuru	 	 ziedu	 skaistums	 Jūs	 visvairāk	
iepriecina?	
D.Krievāne. – Mani iepriecina visi ziedi. 
Labprāt vēroju arī citu veidotus daiļdārzus 
un sajūsminos par citu veiksmēm 
daiļdārzu radīšanā. Starp citu, no 2014. 
gada es rakstu grāmatu „Dārza stāsti”. 
Tajā ir piezīmes par visu, kas manā dārzā 
iestādīts, - par rozēm, rododendriem un 
citu.- 
Vai	Jums	ir	vīzija	par	to,	kādu	Jūs	gribētu	
redzēt	Ķeipenes	centru?	
D. Krievāne. – Protams, ka man ir 
vīzijas. Lai šīs vīzijas īstenotu, es daudz 
mācos. Šogad pabeidzu divus kursus par 
daiļdārza veidošanu. Man ir vīzijas par 
kalnu sajūtām. Tās atbalstīja arī konkursa 
„Ogres novada sakoptākā sēta 2015” 
komisijas priekšsēdētājs  Aleksandrs 
Dementjevs, kurš ieteica Ķeipenes kalna 
teritoriju izveidot par parku. -
Nobeigumā	 –	 ja	 nav	 noslēpums,	 kādas	
jaunas		ieceres		Jūsu	darba	un	dzīves	vides	
izdaiļošanā?	
D. Krievāne. – Ieceres man ir, un tās nav 
noslēpums, bet, lai visas ieceres izklāstītu, 
vajag daudz laika, tāpēc par iecerēm 
varbūt kādā citā  reizē.- 
      Jautājumus uzdeva B.Mietule

      Pašvaldības un valsts policisti ierodoties 
uz pieņemšanu pagasta pārvaldē, parasti 
saka: „Ķeipenes pagastā jau viss mierīgi.” 
Un labi, ka tā. 
  Taču kaut kas jau notiek – gan labs, 
gan ne tik labs. Kas tad Ķeipenē noticis 
septembrī?
 4. septembrī  Ķeipenes pagastā  uz 
kādreizējo Zīļu māju  lauka atrasts „C 1” 
tipa lādiņš. Labi, ka pamanīts, bet slikti, 
ka tādi bīstami lādiņi vēl ik pa laikam tiek 
atrasti Latvijas zemē.
   Ķeipenes klusumu un mieru uz neilgu 
laiku pārtrauca Nacionālo bruņoto spēku 
Sauszemes spēku kājnieku brigādes vienī-
bu karavīru aktivitātes vingrinājuma  
„Simple Strike 2015” ietvaros. 
 Kas tad ir „Simple Strike 2015”? Tas ir 
Latvijas un ASV bruņoto spēku kopīgi 
organizēts starptautiskais militārais vin-
grinājums, lai pilnveidotu uguns atbalsta 
iespējas. No 6. līdz 11. septembrim 
šī vingrinājuma darbības vieta bija 
Madlienas, Ķeipenes un Taurupes pagastu 
teritorijas. 
   8. un 9. septembrī  kājnieku brigādes 
vienību  karavīri manīti Ķeipenes Saules-
kalna, Ķentenu un Jurakalna apkārtnē, 
bet ceturtdien, 10. septembrī, Ķeipenes 
ciema centrā. Karavīru   pārvietošanos un 
aktivitātes Ķeipenes ciema centrā pavadīja  
zemu lidojošu gaisa kuģu – lidmašīnu un 
helikopteru - pārvietošanās gaisa telpā. 
Arī ASV bezpilota lidmašīnu riņķošana. 
Troksnis bija diezgan pamatīgs. Cerams, 
ka nevienam ķeipenietim ausis neaizkrita 
un sirdskaite no bailēm nepiemetās, 
ieraugot no parka iznākam nomaskējušos 
karavīrus vai kādu slēpjamies grāvī. 
     Ķeipenes pagasts ne sevišķi labā atmiņā 
paliks kādam autobraucējam, kas 12. 
septembra vakarā ap plkst.20  ar džipu, ku-
ram bija Somijas numura zīmes,   brauca 
no Līgatnes puses Madlienas virzienā.  
Ķeipenes ciema centra krustojums 

Kas noticis Ķeipenes pagastā septembrī? 
šim braucējam bija liktenīgs. Braucējs  
šķērsoja krustojumu un  nepamanīja no 
Taurupes puses  pa galveno ceļu braucošo 
kravas auto. Bāc! un džips dabūja pa 
aizmuguri. Labais šajā notikumā ir fakts, 
ka neviens no braucējiem necieta. Bet 
avārija, protams, ir slikta lieta. Svētdien 
vēl uz krustojuma mētājās dažas sīkas 
detaļas no cietušā džipa. Pirmdien jau, 
visticamāk, ka  čaklā sētniece Sņežana 
bija atnākusi un visu  saslaucījusi. Un 
nevienam pat vairs  prātā neienāktu doma 
par sestdienas bēdīgo notikumu.
     23. septembrī Ķeipenē, tāpat kā citur 

Latvijā, iestājies astronomiskais rudens. 
Neatbrauca rudens ar dārdošiem ratiem 
vai modernu auto, bet  ieradās tā klusi un 
nemanāmi. Āboli, sakrituši zem ābelēm, 
dzeltenas lapas, virpuļojošas vējā, pelēki 
lietus mākoņi un salstošas kājas bija 
pirmās pazīmes, kas lika domāt par rudeni. 
Nezin kāpēc neviens nebija pārsteigts  
par rudens iestāšanos. Ja nu vienīgi šis 
mazliet nestabilais, grīļīgais vīrs ar plašo 
sirdi  rādīja mazliet izbrīnītu seju. Šo vīru 
ieraudzīju Ķeipenes pirmsskolas izglītības 
iestādes rudens velšu  izstādē, un viņš man 
iepatikās. „Ko nu brīnies? Nebūtu rudens, 
nebūtu tevis!”. Bet vīrs manis teikto 
izlikās nedzirdam.
     Kas septembrī noticis ķeipeniešu dzīvēs 
– to jau vislabāk zinās viņi paši,  ne es un 
rudens.
Janīna Bleidele. – Septembris šogad laika 
apstākļu ziņā ir labs. Ziemā savu cienījamo 
gadu dēļ baidos iziet ārā slidenuma dēļ, 
bet  tagad, rudenī, gan uz veikalu aizeju, 
gan uz dārzu. Rudens šogad ir arī dāsns, jo 
dārzā viss ir labi saaudzis. Man  aiz mājas 
ir neliels sakņu dārziņš, bet znota Lotāra 
dārzā atvēlēta vieta maniem  kartupeļiem, 

Turpinājums no 1.lpp.

     Šūšanas darbnīca “Āres” no š.g.21. 
septembra pirmdienās no plkst.15.00 
līdz 16.30  Ķeipenes 
tautas namā pieņem 
pasūtījumus apģērbu, 
tekstila šūšanai un 
labošanai. 

Tālruņi: 
28266886 - Diāna, 
26792424 - Uģis.

Sludinājums 
no ziņojumu dēļa
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kurus es jau pati esmu norakusi ar dakšu. 
Arī sakņu dārza raža jau novākta, palikuši 
vien kāposti. 
  Pārvietojos ar spieķīti – protams, ka 
veselība varētu būt labāka, bet ko var 
gribēt – gadi!  Tādā saulainā, siltā un ne 
pārāk lietainā septembrī baudu atvasaru un 
priecājos par dzīvi.-

Leons Žuža – Farnasts. – Nupat nāku 
no dārza, kur novācu pupas. Rudens ir 
atnesis bagātīgu ražu – viss ir labi audzis, 
par to priecājos šajā siltajā un saulainajā 
septembra dienā. Bet laikam tomēr man ir 
vairāk kreņķu nekā prieka. Veselības nav – 
te viena vaina, te otra. Un zāles tik dārgas 
un kļūst ar katru dienu dārgākas. Kur lai 
rod prieku, ja ir veselības problēmas? 
   Man jādomā arī  par to, ka Latvijā būs 
bēgļi. Nu kā mēs, nabadzīgā Latvija, va-
ram atļauties uzņemt bēgļus? Mēs taču 
priekš saviem cilvēkiem, piemēram, pen-
sionāriem, nevaram atrast naudu. Domāju 
par bēgļu jautājumu, un garastāvoklis 
sabojājas. 
   Vai tad nekā laba nav manā dzīvē bez 
problēmām? Nu... ir gan. Nupat meita 
Inese  un mazmeita Samanta, kurai ir četri 
gadi,  bija atbraukušas ciemos no Īrijas. 
Par to mums, vecākiem, bija liels prieks. 
Šeit, Latvijā, meitai negāja viegli – bija 
maza alga. Īrijā viņa ar ģimeni dzīvo jau 
ceturto gadu un ir apmierināta ar  dzīvi.- 

Janīna Bleidele

Elmārs Grīnfelds, dzīvē saukts par 
Laimoni. – Septembris ir atnesis labu ražu 
un saulainu laiku. Mūsu mājas 1 ha lielais 
kartupeļu lauks jau ir norakts un kartupeļi 
pārlasīti. Bietes, burkāni, gurķi un visi 
pārējie dārzeņi šogad izauguši brangi. 
    Eju sēnēs, tikai sēņu šoruden ir ļoti maz, 
toties ir daudz briežušu. Briežutis lien 
kur vien var ielīst.Bet mani šie kukaiņi 
nebaida, toties manu sievu Sarmīti gan 
baida.-

Sarmīte Grīnfelde. - Septembrī es baudu 
skaisto  laiku un kavējos atmiņās par 
vasaras jaukākajiem notikumiem.
   Vasarā ar vīru daudz gājām mellenēs - gan 
sev salasījām mellenes, gan pārdošanai. 
Ogošana ir patīkama nodarbe, it sevišķi 
tad,  ja ir daudz ogu.
  Kolosāls bija senioru deju kolektīva 
“Veldze” trīs dienu brauciens uz Cēsīm un 
Raunu, kur mēs piedalījāmies koncertos 
senioru deju festivālā “Kam nav 100, tas 
var!”   Īsti vasarīgs, patīkams laiks, skaistās 
Raunas pilsdrupas un Raunas mazais 
staburags, pie kura piebrauca jaunais pāris 
- tas bija tik skaisti un neaizmirstami! Šīs 
vasaras atmiņas mani sildīs, kad iestāsies 
aukstais, tumšais laiks. 
    Abi ar vīru gaidām senioru deju kolektīva 
jaunās sezonas pirmo mēģinājumu, lai 
turpinātu dejot un piedalīties koncertos.-
     Par septembri aizdomājās  B.Mietule

     Pirmā jogas nodarbība jaunajā sezonā 
– š.g. 5.oktobrī plkst.19.00 Ķeipenes 
pirmsskolas izglītības iestādes „Saulīte” 
zālē. Jogas pasniedzēja Silvija Neško arī 
šajā sezonā Ķeipenē būs pirmdienās un 
ceturtdienās! Nodarbības par maksu. 

Nav ko laiski sēdēt mājās, jāauj deju kurpes 
kājās!   Senioru deju kolektīva „Veldze” 
dalībniekus uz pirmo jaunās sezonas 
nodarbību gaidīsim š.g. 5.oktobrī 
plkst.19.00 Ķeipenes  tautas namā!
Kolektīvu vadīs Inese Daugaviete.

Š.g. 6.oktobrī plkst.19.00  uz pirmo tikšanos 
jaunajā sezonā aicina amatierteātra 
„Pūce” režisore Alda Račika.

Š.g. 8.oktobrī plkst.17.00  Ķeipenes tautas 
namā skanīgu un dziedošu jauno sezonu 
uzsāks sieviešu vokālais ansamblis 
„Sonore”. Lai atkalredzēšanās prieks 
vieno mūs kopīgā dziesmā!
   Ansambli vadīs Sanita Vītuma.

„Ir daži visīsākie ceļi uz laimi, un 
dejošana ir viens no tiem!” Aktīvu jauno 
sezonu uzsāk Ķeipenes vidējās paaudzes 
deju kolektīvs „Dandzis”. Aicinām 
mūsu kolektīvam pievienoties jaunus 
dalībniekus! Pirmā tikšanās š.g. 8.oktobrī 
plkst. 20.00  Ķeipenes tautas namā.
Kolektīva vadītāja Aiga Jermaka, 
koncertmeistare Andra Ločmele.

Bērnu teātra studija „Ķepa” un režisore 
Sarmīte Upeniece aicina teātra mīļus uz 
pirmo tikšanos š.g. 5.oktobrī plkst.14.30.

Vokāli instrumentālais ansamblis 
„Impro Band” savu darbību turpina 
arī jaunajā sezonā. Ja vēlies likt lietā 
savas muzikālās prasmes  vai pilnveidot 
iemaņas,  vari pievienoties. Nodarbības 
notiek trešdienās un svētdienās no 
plkst.19.00.

Deju kolektīvs „Zeltupīte”  šajā sezonā ir 
pieaudzis līdz 45 dalībniekiem,  un tāpēc 
izveidojušās divas grupas. Nodarbības 
notiek katru trešdienu un piektdienu: 
1.-3.klašu kolektīvam no plkst.13.00 līdz 
14.00; 4.- 7.klašu kolektīvam no plkst.14.00 
līdz 15.00. Kolektīvu vada Agnese Lepse, 
koncertmeistare Andra Ločmele.

Pirmsskolas vecuma bērnu deju pulciņa 
pirmā tikšanās reize š.g. 6.oktobrī 
plkst.16.00 Ķeipenes pirmsskolas izglītības 
iestādes „Saulīte”  zālē. Pulciņu vadīs 
Inese Daugaviete.

Nav ko laiski sēdēt mājās
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     Katra makšķernieka sapnis ir noķert lielo 
zivi. Dažiem šis sapnis īstenojas dzīvē, citi 
to īsteno veikalā. Otrajā gadījumā  sieva  
vaicā vīram: - Cik vakar zivju noķēri?  
Piecas. Nemelo, no veikala pienāca rēķins 
par desmit!- 
     Makšķernieks Raimonds Drēviņš pieder 
pie  ne tik daudzajiem  laimīgajiem, kuriem 
ir izdevies noķert lielo lomu. Un piedevām 
necerēti un negaidīti, jo, sēdēdams laivā 
Plaužu ezerā, viņš cerēja nevis uz lielo 
zivi, bet  uz normāla izmēra līdakām vai  
sliktākajā  gadījumā uz  asarīšiem, ar ko 
kaķim pamieloties. Bet  izvilka samu – 
11,5 kg smagu 1,15 – 1,20  metru garu. 
Brīnumi nu gan – Plaužu ezerā  sams!
Pastāsti	 par	 savu	 makšķernieka	 	 laimes	
mirkli	–	sama	noķeršanu!	
R. Drēviņš. – Uz Plaudi biju atbraucis 
uz līdakām. Beidzamajā laikā man bija 
izdevies  vienā reizē noķert deviņas, otrā 
reizē septiņas bezmēra  līdakas, kuras 
nācās atlaist atpakaļ. Tāpēc, sapratis, ka 
šoreiz uzķērusies lielāka zivs, biju priecīgs. 
Domāju, ka tā ir līdaka vai zandarts. 
Atlaidu vaļīgāk spoles bremzi, lai spole 
attītos. Pievilku lomu pie laivas – vienreiz, 
otrreiz, bet abas reizes zivs aizgāja atpakaļ 
no laivas. Tikai, kad trešo reizi pievilku 
zivi pie laivas, izdevās to ar kailām rokām 
saņemt aiz žokļa un iecelt laivā. Cīņa ar 
samu ilga kādas 20 minūtes. - 

Samus	 ķerot	 ar	 lielām	makšķerēm,	 liekot	
uz	 āķiem	 zivis,	 putnus	 un	 pat	 sivēnus.	
Uz	 kādas	 ēsmas	 uzķērās	 Tavs	 sams?	 Uz	
sivēna?
R.Drēviņš. – Sams uzķērās uz voblera, kas 
domāts līdakai, jo es braucu uz līdakām. 
Makšķeres aukla kādreiz bija pirkta asaru 
makšķerēšanai, ne lielām zivīm. Bet redz 
– aukla izturēja arī lielu zivi!-
Sami	 pārtiekot	 no	 zivīm,	 vardēm,	 zosīm,	
pīlēm	un	citiem	kustoņiem.	Arī	no	vāverēm,	
ja	gadoties	pa	ķērienam.	Kas	bija	Tavam		
lācītim,	t.i.,		samam,	vēderā?
R.Drēviņš. – Sama vēders bija pavisam 
tukšs. Laikam sams bija izbadējies, tāpēc 
arī uzķērās uz manas makšķeres.- 
Īstu	vīrieti	rotā	rētas.	Vai	Tev	no	cīņas	ar		
samu	arī	palika	kāda		rēta	no	viņa	asajiem	
zobiņiem?
R.Drēviņš. – Sams mazliet saskrāpēja 
manu roku, kad cēlu to laivā. Zobi samam  
sevišķi asi nav, tādi kā ass smilšpapīrs.-
Vai	 Tu	 noķēri	 samu	 vai	 samieni?	 Būtu	
žēl,	 ja	 tūlīt	 pēc	 Tēvu	 dienas	 bojā	 būtu	
gājis	 viens	 no	 zivju	 sugas	 	 gādīgākajiem	
tētiņiem	–	sams.	Sami	pirms	nārsta	izrokot	
bedrīti.	 Izmetusi	 bedrītē	 ikrus,	 mātīte	
aizpeldot,	bet	samu	tēviņš	sargājot		ikrus,	
kamēr	izšķilas	mazie	samēni.	
R.Drēviņš. – To nu gan nevaru pateikt, 
kādas dzimtes bija sams. Ja samu noķertu 
pavasarī nārsta laikā, tad varbūt arī varētu 
pateikt.-

Necerēts loms

Bez	 tradicionālā	 novēlējuma	 	 Tev	 un	
pārējiem	makšķerniekiem	vērtīgs	padoms	
no	 latviešu	 tautas	 ticējumiem:	 	 Ja grib, 
lai zivis labi ķeras, tad priekš makšķeres 
iemešanas trīs reizes jāuzspļauj uz ēsmas. 
Sliekas makšķerējot jāsauc par ēmu vai  
junkariem, lai zivis labi ķertos. Un tad – 
ne asakas!
     Jautājumus uzdeva B.Mietule 

Raimonds Drēviņš un viņa 
Plauža ezera loms

     Projekta nosaukums, kas rosina pašiem 
domāt un piedalīties vides sakopšanā 
un veidošanā. Tā arī mēs, ķeipenieši, 
nolēmām paraudzīties apkārt un izvērtēt  
savas dzīves kvalitātes uzlabošanai ak-
tuālākās lietas.
  Sākotnēji bija  doma ieguldīt darbu 
un līdzekļus skolas sporta laukuma 
uzlabošanai. Taču aprunājoties ar skolas 
direktoru Māri Siliņu, nonācām pie 
secinājuma, ka tik liels finansējums nebūs, 
lai uzsāktu darbus sporta laukumā, bet 
skolas austrumu pusē esošajam pludmales 
volejbola laukumam ar to varētu vismaz 
kaut kam pietikt.  
     Sasaucu volejbolistus, skolas absolventus, 
kuri vasarās brīvo laiku pavada volejbola 
laukumā. Viņi pilnībā atbalstīja ieceri un 
projekta nepieciešamību, kā arī piekrita 
paši veikt darbus. 
    Tapa projekts, kuru, par laimi mums, 
komisija atbalstīja. Jau pavisam drīz 
varējām ķerties pie darba.  Ar skolas 
saimnieka Aigara Jauča palīdzību izplā-
nojām veicamo darbu secību, prioritātes 
un plānojumu.
  Vispirms bija nepieciešams atbrīvot 
laukumu no esošās virskārtas, norokot to 

un izlīdzinot, izzāģēt vecos upeņu krūmus 
un apzāģēt kokiem zemākos  zarus. Arī aiz 
laukuma esošais zālājs bija jāizlīdzina un 
jāatjauno. Ierīkojām laukuma drenāžu un 
izklājām speciālu ģeotekstilu, 
kas neļaus laukumam aizaugt 
ar zāli un sajaukties smiltij ar 
melnzemi. 17 traktora kravas 
ar smilti  tika atvestas no 
pagastam piederošā karjera un 
izlīdzinātas. Iebetonēti sētas 
stabi un uzstādīts žogs, kurš 
nu ieskaus laukumu no divām 
pusēm. Ņemot vērā reljefu,  
bija nepieciešamas arī  divas 
traktora kravas ar melnzemi, lai 
bumba neripotu ārpus lauku-
mam pa žoga apakšu. 
   Lai laukuma segums būtu 
irdenāks un kvalitatīvāks,  
iegādājāmies 10 m3  skaloto 
smilti, ar kuru veidojām lauku-
ma virskārtu 15 cm biezumā. 
Vēl pārkrāsojām vecos tīkla 
stabus. Nopirkām divas jau-
nas bumbas, tīklu un laukuma 
līnijas. Šī projekta finansējums  
1000 euro tika iztērēti pilnībā.

  Projektu plānojot, domājām, ka darbi 
veiksies ātrāk, taču apstākļu sakritības 
dēļ  volejbola laukums gatavs tapa tikai 
septembra sākumā. Iecerētā starppagastu 

Veidojam vidi ap mums Ogres novadā

Darba procesā iesaistījās ļoti daudz jauniešu.
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spēle tika pārcelta uz nākamo  vasaru. 
Mūsu volejbolisti gan vēl paguva uzspēlēt 
dažus mačus.   
   Liels paldies jāsaka visiem, visiem 
palīgiem un atbalstītājiem! Paldies par 
lielo atbalstu z/s „Lauri” īpašniekiem 
Oskaram Virsnītim un Sniedzei Dzenei, ar 
kuru palīdzību tika norakta vecā virskārta, 
atvesta smilts un  melnzeme, kā arī viņi  
„piestiķēja” ģeotekstila  un zālāja sēklu 
iegādei.
     Paldies Ķeipenes ceļu daļas iecirkņa 
vadītājai Irai Zvaigznei par atbalstu un 
doto atļauju traktoristam Aldim Paeglītim, 
neraugoties uz spraigo darba sezonu, veikt 
zemes izlīdzināšanas darbus!
     Paldies  SIA  „Ditcom” vadītājam Ivo 
Daugavietim par betonmaisītāja atvēlēša-
nu darbu veikšanai! Paldies komunālās 
daļas vadītājam Aivaram Kalniņam par 
atbalstu!
  Paldies par ieguldīto darbu Didzim 
Ošeniekam, Mārim Liepiņam, Aigaram 
Lūsim, Jurim Virsnītim, Edgaram Indem, 
Dāvim Tobiasam, Ilmāram Riekstiņam, 
Gatim Upeniekam, Edvīnam Plečam, 
Rihardam Vītoliņam, Jurģim Liepiņam, 
Laurai Jēgerei, Uldim Dišleram, Andžam 
Zinovjevam, kā arī    Ķeipenes pamatskolas 
audzēkņiem Krišam Korotkijam,  Sandi-
jam Oltem, Eduardam Ozoliņam, Kriste-

Ķeipenes jaunieši  šogad jau paguva iemēģināt atjaunoto volejbola laukumu.
ram Spārniņam, Sanijai Daugavietei, 
Nikolai Jermacānei, Amandai Zelčai, 
Ivo Bombānam, Marģeram  Kalniņam, 
Ingusam Ozoliņam, Sandrim Lūsim, Atim 
Ābelītim un citiem rūķīšiem!
      Paldies skolotājam Arvīdam Bogdanam 
par atbalstu un derīgiem padomiem 
projekta plānošanā un īstenošanā! Liels 
paldies arī skolas saimniekam Aigaram 

Jaucim par atbalstu, padomu un lielo 
ieguldīto darbu šī laukuma tapšanā! 
     Ja Ogres novada pašvaldības Dome arī 
nākamgad piedāvās piedalīties projektu 
konkursā, startēsim atkal, jo mēs gribam 
dzīvot kvalitatīvāk.
       Arī es tur biju, projektu rakstīju, smilti 
līdzināju un darbus koordinēju-        
                                         Inese Daugaviete

Veiksmīgi īstenots arī otrs ķeipeniešu projekts
    Projektu konkursā “Veidojam vidi ap 
mums Ogres novadā” naudas līdzekļus 
942,63 EUR apmērā  sava projekta “Tikša-
nās vieta pensionāru biedrībai “Avot-
kreses”” īstenošanai saņēma arī Ķeipenes 
pensionāru biedrība “Avotkreses”.  Arī 
šis projekts jau veiksmīgi realizēts, 
izremontējot pensionāru biedrības tel-
pu, kas atrodas pašvaldībai piederošajā 
dzīvoklī “Akācijas”- 1. Telpa iznomāta 
pensionāru biedrībai uz pieciem gadiem.
   Atlicis vēl pabeigt dažus sīkumus, sa-
likt telpā mēbeles un sarīkot pensionāru 
biedrības pulcēšanās vietas svinīgu  
atklāšanas pasākumu.  
  Projekts tika īstenots, pateicoties pārsvarā  
pašu pensionāru darbam. 
 Darbs iesākās jau  maijā ar tel-
pas atbrīvošanu no mēbelēm un no 
nevajadzīgajiem humānās palīdzības 
apģērbiem, kas glabājās tajā. 
    Jūnijā darbi turpinājās. Pensionāri paši 
noņēma vecās tapetes,  nomazgāja telpā 
griestus, pēc tam griestus nokrāsoja, kā 
arī izlīmēja tapetes, ielika durvis, ieklāja 
linoleju.  
   Pie vairākiem darbiem palīdzēja Ķeipe-
nes pagasta pārvaldes komunālās daļas 
darbinieki Aigars Ozoliņš, Valdis Ser-
ma un Māris Liepiņš  komunālās daļas  
vadītāja Aivara Kalniņa vadībā - noņēma 

veco radiatoru, tā vietā 
uzliekot jaunu; slīpēja 
un  špaktelēja sienas, 
veica  firmas ielikto 
logu aiļu apdari, salika 
kontaktligzdas, pielika 
lustru. 
 Projekta īstenošanas 
lielākais smagums bija 
jāiznes tā iesniedzējām  
un darbu organizētā- 
jām  Dainai Zēmelei 
un madlienietei Ritai 
Pučekaitei. Taču viens 
nav cīnītājs, tāpēc 
projekta realizēšana 
bija iespējama, pa-            
teicoties pensionāru  
biedrības biedru un to 
atbalstītāju spēcīgajai komandai un  visu 
saskaņotam kopdarbam. 
  Šajā komandā iesaistījās un čakli strā-
dāja Skaidrīte Sarkalne, Astrīda Zepa, 
Jānis Bartkevičs, Aigars Vītoliņš, Lucija 
Vītoliņa, Santa Zēmele, Andris Damroze, 
Pēteris Tropiņš,  Dzidra Graudiņa, Iveta 
Svētiņa, madlienieši  Miervaldis Līcītis un 
Rita Pučekaite  un, protams, arī pati Daina 
Zēmele. 
    Par paveikto ir gandarījums un prieks, 
jo beidzot ir piepildījies sapnis par savu 

Skaidrīte Sarkalne (pirmā no kreisās) un Lucija Vītoliņa 
iesaistījušās tapešu līmēšanā. Darbs ir gan smags, gan 
atbildīgs, jo uz šķībām sienām tapetes uzlīmēt nav viegli. 

telpu, kur pulcēties uz biedrības sapulcēm,  
organizēt dažādus pasākumus vai vienkārši 
atnākt pabūt kopā, lai parunātos, padzertu 
tēju, godinātu jubilejā kādu jubilāru. 
  Viens pensionāru biedrības sapnis ir 
īstenojies. Vai ir vēl kādi sapņi un ieceres 
- par to droši vien pensionāru biedrības 
biedri runās tad, kad būs sanākuši kopā uz 
pirmo sanāksmi izremontētajā biedrības 
telpā. 
 Pensionāru biedrības projekta 
dienasgrāmatā ieskatījās B.Mietule 
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     Tuvojas gada tumšākais un aukstākais 
periods, un iepriekšējā „Ķeipenes Vēst-
nesī” publicētā informācija par komunālo 
maksājumu lielajiem parādiem ir 
satraukusi  Ķeipenes ciema  daudzdzīvokļu 
mājās dzīvojošo prātus. Saņēmām  e-pasta 
vēstuli no  komunālo pakalpojumu saņē-
mējiem ar lūgumu „Ķeipenes Vēstneša” 
septembra izdevumā publicēt atbildes 
uz ķeipeniešiem aktuāliem jautājumiem 
par apkuri, nemaksātājiem un citām 
problēmām.
Vai	 pakalpojumu	 saņēmēji	 var	 saņemt	
informāciju	 par	 komunālās	 saimniecības		
faktiskajām	izmaksām	pa	visām	pozīcijām,	
t.i.,	kurināmais,	pakalpojumi,	darba	algas,	
darba	 devēja	 nodokļi,	 kredīta	 nomaksa	
u.c.?	 	 Vai	 šo	 informāciju	 gada	 sākumā	
par	 iepriekšējo	 gadu	 nevar	 nopublicēt		
„Ķeipenes	Vēstnesī”?
V.Sirsonis. - Katram interesentam šādu 
informāciju sniegt nebūtu lietderīgi, jo 
tam vajadzētu tērēt pārāk daudz laika, 
bet gada sākumā, kad apstiprināts kārtējā 
gada  budžets, varam šos datus publicēt  
“Ķeipenes Vēstnesī”.- 
Vai	 ar	 visiem	 komunālo	 pakalpojumu		
saņēmējiem	 	 ir	 noslēgti	 	 līgumi	 	 par	
pakalpojumu	 sniegšanu?	 Visvairāk	 mūs	
interesē,	 vai	ar	 lielākajiem	parādniekiem	
ir	 noslēgti	 līgumi.	 Citādi	 dažs	 labs	
parādnieks	 	 dzīvo	 uz	 	 urrā,	 ne	 	 par	 ko		
nemaksā,	 pie	 viņa	 dzīvo	 radinieki,	 kas	
brauc	 ar	 mašīnām,	 visi	 pīpē,	 dzer,	 rīko	
izklaides	 -	 tam	 nauda	 atrodas,	 bet	 	 ne	
komunālajiem	maksājumiem.
V.Sirsonis. - Ar visiem komunālo 
pakalpojumu saņēmējiem nav noslēgti 
pakalpojumu līgumi. Ir neapzinīgi  ko-
munālo pakalpojumu saņēmēji -  un 
tie lielākoties  ir arī nemaksātāji, kuri 
to vienkārši nevēlas darīt. Atgriežoties 
vēsturē,  vēlos atgādināt, ka Ķeipenes 
pašvaldībai komunālo pakalpojumu 
sniegšana 90-tajos gados uzkrita kā 
sniegs uz galvas  paju sabiedrības  
“Ķeipene” likvidācijas procesā. Paju 
sabiedrība „Ķeipene” pašvaldībai  nevienu 
pakalpojumu līgumu nenodeva. Līgumus 
varam noslēgt tikai ar tiem  pastāvīgajiem 
pakalpojuma saņēmējiem, kuri labprātīgi 
to vēlas, cita mehānisma nav. Bet tas, 
ka  nav komunālo pakalpojumu līgu-
ma, nenozīmē, ka var nemaksāt par 
saņemtajiem pakalpojumiem.  Jāmaksā 
ir tik un tā, bet līgums tomēr šo lietu 
sakārtotu precīzāk.-
Kas	 ir	 atbildīgs	 par	 komunālo	 pakalpo-
jumu	līgumu	noslēgšanu?
V.Sirsonis. - Pirmām kārtām par līguma 
slēgšanu ir atbildīgi paši komunālo 
pakalpojumu saņēmēji, kuriem būtu 

jāierodas Ķeipenes pagasta pārvaldes 
komunālajā daļā pie I.Drēviņas, kura 
sagatavos līgumu,  un es no pagasta 
pārvaldes puses to parakstīšu.Lūdzu tos,  
kuriem līgumu nav, ierasties pagasta 
pārvaldē un to izdarīt.- 
Kādā	veidā	un	cik	liela	parāda	summa	ir	
atgūta	par			pēdējiem	trim	gadiem?
I.Drēviņa.- Kopš 2013.gada beigām 
komunālo pakalpojumu maksas aprēķins 
tiek veikts  programmā “Horizon”, tāpēc 
tiks sniegta informācija par periodu, sākot 
no 2014. gada. 
     2014. gadā iekasētā parādu summa – 
3771,- EUR, 2015.gadā iekasētā parādu 
summa- 2486,- EUR.  Šo atgūto parādu 
summu nekādi nevar uzskatīt par peļņu, 
par šo naudu varam nopirkt nepilnu 
granulu kravu gadā. 
 Saskaņā ar  Ogres rajona tiesas zemes-
grāmatu nodaļas lēmumu 2013.gadā 
tika uzsākta parādu piedziņa no sešiem 
parādniekiem, nododot šo parādnieku 
parādu piedziņas lietas izpildei  zvēri-
nātam tiesu izpildītājam. Diemžēl   2014.
gada 1. janvārī   stājās spēkā grozīju-
mi „Civilprocesa likumā”, saskaņā ar 
kuriem parādu piedziņa tika pārtraukta. 
Šie grozījumi noteica: vēršot piedziņu uz 
parādnieka  ienākumiem, parādniekam  
ir saglabājami naudas līdzekļi vienas 
minimālās algas apmērā. Tā kā šo sešu 
parādnieku mēneša  ienākumi bija mazāki 
par valstī noteikto minimālo darba algu,   
parādu piedziņa tika pārtraukta. Tas 
nenozīmē, ka  komunālo pakalpojumi saņē-
mēji var neko nemaksāt. Ja piedziņu nevar 
vērst uz parādnieka naudas līdzekļiem, to 
var  vērst uz parādnieka nekustamo īpa-
šumu, ja vien tāds ir, tai skaitā uz dzīvokli, 
kurā parādnieks mitinās. 
    Nebūsim naivi un necerēsim, ka parādu 
atgūšana notiks vienā mirklī un pilnā 
apjomā. Lielas izmaiņas parādnieku 
apzinīgumā nesagaidīt. Varbūt tad, kad 
kāds  no parādniekiem būs  zaudējis 
dzīvokli un palicis uz ielas, arī pārējie 
parādnieki aizdomāsies. Tas, protams,  ir 
galējais risinājums,  un ne jau uz to mēs 
tiecamies.  
 Ar katru no parādniekiem mēs  mē-
ģinām  vienoties par parāda labprātīgu 
samaksāšanu. Parādnieki mūs maldina  ar 
daudziem mānīgiem  solījumiem, apgal-
vojot, ka viss  būs kārtībā un parādi tiks 
maksāti, bet īstenība ir citāda – lielākajai 
daļai  parādnieku  komunālie maksājumi 
nav prioritāte, ir daudz svarīgāki mak-
sājumi: telefoni, televizori, mašīnas, 
saviesīgā dzīve. Parādnieki  acīmredzot 
domā, ka viņi  nevar  sev liegt skaisti 
dzīvot un  ka nav jālauza galva  par to, ko 

es varu atļauties un ko nē, jo ziemā taču 
tāpat nav jāsalst un ūdens malks nesprūst 
kaklā. 
     2014.gadā tika izsūtīti 18 brīdinājumi,  
sastādītas 8 vienošanās par parādu pakā-
penisku atmaksāšanu. Pieci parādnieki  
lielāko parāda daļu samaksāja, bet pieci  
parādnieki neizrādīja nekādu interesi par 
parāda nomaksāšanu. 
    2015.gadā izsūtīti 22 brīdinājumi. Pēc 
brīdinājuma saņemšanas divi parādnieki  
parāda lielāko daļu ir samaksājuši,  sešas 
parāda piedziņas prasības   iesniegtas Og-
res rajona tiesas zemesgrāmatu nodaļā 
lēmuma pieņemšanai, divas  parādu pie-
dziņas lietas ir nodotas izpildei zvērinātam 
tiesu izpildītājam. Pārējiem parādniekiem 
brīdinājumi izsūtīti nupat,  un viņiem 
ir laiks domāt un rīkoties līdz š.g.25. 
oktobrim.- 
Ja	 	 atgūtu	 parādus,	 vai	 tad	 	 mums,		
godīgajiem	maksātājiem,	būtu	atlaide			vai	
arī	 	 šo	 visu	 summu	 	 novirzītu	 uz	 peļņu?		
V.Sirsonis. - Atlaide nebūs. Pagasta 
pārvaldes struktūrvienībai – komunālajai 
daļai -par  pakalpojumu sniegšanu nav 
paredzēta peļņa. Atgūtā parādu  nauda 
tiks izmantota  kā apgrozāmie līdzekļi 
kurināmā savlaicīgai iegādei, kā arī 
apkures sistēmas modernizācijai. 2006.
gadā iegādātie granulu katli jau ir 
nokalpojuši gandrīz desmit gadus,  vecais 
malkas apkures katls arī  ir nolietojies. 
Nepieciešams jauns autokārs malkas un 
granulu transportēšanas darbiem. Lai 
saimniecība normāli funkcionētu,  tajā ir 
vajadzīgi nemitīgi ieguldījumi. Šogad, 
piemēram,  tērējam naudu siltumskaitītāju 
verificēšanai un remontam, kā arī 
ūdens skaitītāju iegādei un uzstādīšanai 
daudzdzīvokļu māju ūdensvada ievados.- 
Izskaidrojiet,	 kā	 komunālā	 daļa	 vēl	 var	
turpināt	 strādāt	 un	 nodrošināt	 apkuri	
pie	 tādiem	 parādiem.	 	 Tas	 liek	 domāt,	
ka	 izcenojumi	 ir	 nepamatoti	 augsti	 un	
ka	 	 maksātāji	 samaksā	 arī	 	 parādnieku	
maksājumu	daļu.	
V.Sirsonis. - Varu paskaidrot: pirmkārt,  
tāpēc,  ka  apkures sistēmu esam moderni-
zējuši,  un tā ir ekonomiskāka, lietderīgāka 
nekā iepriekš. Otrkārt, pašvaldība iegulda 
komunālajā saimniecībā savus finanšu 
līdzekļus. Abi malkas apkures katli 
centrālajā katlu mājā ir iegādāti par 
pašvaldības līdzekļiem un komunālo 
pakalpojumu izcenojumā izdevumi par 
šiem katliem nav iekļauti. Tomēr pašlaik 
ir sasniegta robeža, aiz kuras vairs nav 
kur atkāpties. Mums trūkst naudas 
kurināmā savlaicīgai iegādei un sistēmas 
uzturēšanai. Tāpēc lūdzu maksātājus 
turpināt savlaicīgi veikt maksājumus, bet 

Ķeipeniešu rosināts temats
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  Centrālā vēlēšanu komisija (CVK) 
18.09.2015. ir reģistrējusi parakstu 
vākšanai biedrības „Atvērtās pārvaldī-
bas partnerība Latvijā” iesniegto likum-
projektu, ar kuru rosināts atcelt 2012.
gada 8.novembra grozījumus likumā „Par 
tautas nobalsošanu, likumu ierosināšanu 
un Eiropas pilsoņu iniciatīvu”.  
  Parakstu vākšana norisināsies vienā 
kārtā, kuras laikā biedrībai “Atvērtās 
pārvaldības partnerība Latvijā” 12 
mēnešos likumprojekta atbalstam 
jāsavāc ne mazāk kā vienas desmitās 
daļas (155 224) vēlētāju parakstu.  
  Tiesības piedalīties parakstu vākšanā 
ir balsstiesīgajiem Latvijas pilsoņiem 
no 18 gadu vecuma. Parakstīties par 
likumprojekta iesniegšanu Saeimā 
vēlētāji var pašvaldību dzīvesvietas 
deklarēšanas vietās, bāriņtiesās, kuras 
veic notariālas darbības, novados pie 
pagasta vai pilsētas pārvaldes vadītājiem, 
pie zvērinātiem notāriem un pirmo 
reizi, izmantojot drošu elektronisku 
parakstu, arī portālā www.latvija.lv.  
     Par paraksta apliecināšanu pašvaldībā, 
bāriņtiesā vai pie notāra ir jāmaksā 
nodeva. Parakstīšanās portālā www.
latvija.lv ir bezmaksas. Tiem vēlētājiem, 
kuri izvēlēsies parakstīties elektroniski, 
būs nepieciešama eID karte ar aktivizētu 
eParakstīšanas iespēju, darbam sagata-
vots dators un viedkaršu lasītājs.  
 Likuma grozījumi, kurus biedrība rosina 
atcelt, nosaka kārtību, kā CVK reģistrē 
parakstu vākšanai vēlētāju iesniegtos 
likumprojektus, kā ierosināma 
Saeimas atsaukšana, nosaka aģitācijas 
kārtību pirms tautas nobalsošanām 
un parakstu vākšanām, kā arī ievieš 
pašreizējo parakstu vākšanas kārtību, 
kas ir spēkā no šā gada 1.janvāra.  
     Parakstīties par likumprojektu 
var arī Ķeipenes pagasta pārvaldē 
pie sekretāres Baibas Mietules 
-  pirmdienās un piektdienās no 
plkst.13.00 – 15.00,  otrdienās, 
trešdienās,  ceturtdienās  no plkst.9.00 
– 11.00, samaksājot nodevu 1,00 EUR. 
Līdzi jābūt pilsoņa pasei vai personas 
apliecībai. 
     Par iespējamām izmaiņām B.Mietules 
darba laikā lūgums sekot CVK mājaslapā 
http://www.cvk.lv/pv/apliecinataji

Informāciju no CVK mājaslapas 
sagatavoja B.Mietule 

Sākusies parakstu 
vākšana 

nemaksātājus - beidzot sākt maksāt par 
saņemtajiem pakalpojumiem un pilnā 
apmērā.- 
Uzskatām,	ka	tā	ir	pagasta	neizdarība,	ka	
necīnās	 ar	 parādniekiem.	 Iemest	 lapiņu	
pastkastītē	 un	 pasvītrot	 lielo	 parāda	
summu	-	tas	neko	nedod.		Parādnieks	tikai	
nosmīn...un	dzīvo	tālāk
V.Sirsonis. – Mūsu, komunālo pakalpo-
jumu sniedzēju,  galvenais uzdevums 
nav cīnīties ar nemaksātājiem, bet gan 
nodrošināt šo pakalpojumu, ko mēs arī 
godprātīgi darām. Neapzinīgie komunālo 
pakalpojumu saņēmēji  mums uzliek pa-
pildu pienākumus, kuru izpildei  mums 
trūkst cilvēku resursu. No domes puses 
solītā jurista atbalsts tā arī nav nodrošināts. 
 Ko esam padarījuši? Ir noslēgtas 
vienošanās ar komunālo maksājumu 
parādniekiem par parāda labprātīgu no-
maksāšanu  saskaņā ar grafiku, kā arī no 
vairākiem nemaksātājiem tiesu izpildītāji 
jau piedzen komunālos maksājumus 
piespiedu kārtā. Parāda nemaksāšanas  
gadījumā tiesu izpildītāji vērsīs  piedziņu 
uz  parādnieku  mantiskajiem līdzekļiem, 
tai skaitā arī  uz  dzīvokli. Vai tiešām 
parādnieki grib zaudēt dzīvokli un palikt 
uz ielas???
 Šogad plānots vairāku komunālo pakal-
pojumu saņēmēju – nemaksātāju -  lietas 
nodot izskatīšanai tiesā.-
Pagasta	 avīzē	 kādreiz	 	 tika	 rakstīts	 	 par	
komunālās	daļas	štatiem	un	solīts,	ka	tad,	
kad		būs	automātika	katlu	mājā,	komunālās	
daļas	 	 štatu	skaits	 samazināsies.	Slavējot	
granulu	 apkures	 katlus,	 	 tika	 teikts,	 ka	 8	
–	 9	 komunālajā	 daļā	 nodarbināto	 vietā	
paliks	1	–	2	cilvēki.	Vai	tā	ir?
V.Sirsonis. -  Šajos gados kurinātāju 
skaits ir samazinājies par  8 cilvēkiem, jo  
ēka „Saulīte”, kurā atrodas pirmsskolas 
izglītības iestāde un pagasta pārvalde, kā 
arī  Ķeipenes   tautas nams un Ķeipenes 
pamatskola tiek  apsildītas no  centrālas 
katlu mājas, kurā sezonas laikā strādā 
četri  kurinātāji. Bez sezonas kurinātājiem  
komunālajā saimniecībā  vēl strādā  ko-
munālās daļas vadītājs, santehniķis, 
remontstrādnieks un  palīgstrādnieks. Kā 
redzat - mums ir ļoti mazi štati, kas uztur 
kārtībā visu pagasta pārvaldes komunālo 
saimniecību. -
Š.g.	 9.	 septembra	 rītā	 komunālās	 daļas	
darbinieki,	nebrīdinot	mājas	iedzīvotājus,	
bija	 atslēguši	 „Dzelmju”	 mājai	 ūdeni,	
lai	 uzstādītu	 ūdens	 skaitītāju	 vienā	 no	
dzīvokļiem.	 Par	 to	 neapmierināta	 mājas	
iedzīvotāja	 Mirdza	 Traine.	 Ne	 tikai	 par	
pašu	ūdens	atslēgšanas	faktu,	bet	arī	par		
komunālās	 daļas	 vadītāja	 	 A.	 Kalniņa	
atbildi	uz	viņas	pārmetumiem	–	nekas	taču	
neesot	noticis,	nebrīdinot	atslēgts	ūdens	–	
tas	taču	sīkums.		

	 	 M.Traine	 par	 tādu	 attieksmi	 ir	
sašutusi:	 „Nu	 ja	 –	 saimniecība	 milzīga!	
8	 daudzdzīvokļu	 mājas!	 Brīnums,	 ka	
Latvenergo	brīdina	savus	klientus	par	to,	
ka	būs	elektroapgādes	traucējumi!	Laikam	
jau	Ķeipenes	komunālajā	daļā	ir	tik	daudz	
departamentu,	 ka	 viena	 roka	 nezina,	 ko	
otra	 dara!”	 Šajā	 sakarā	 jautājums: Vai	
pagasta	 komunālajai	 daļai	 ir	 pienākums		
brīdināt	 	 mājas	 iedzīvotājus	 	 par	 ūdens	
atslēgšanu	mājai?
V.Sirsonis. - Par plānotiem remontdarbiem  
mājas iedzīvotājus jābrīdina, bet mums 
nav tādu štatu un informācijas sistēmu kā 
Latvijas monopolistam Latvenergo. Izdošu 
rīkojumu komunālās daļas vadītājam 
A.Kalniņam, lai turpmāk pie mājas šādos 
gadījumos piesprauž informāciju.- 
Vai	komunālā	daļa	sniedz	pakalpojumu	–	
ūdensskaitītāja	iegāde	un	uzstādīšana?	
V.Sirsonis. – Komunālā daļa nesniedz  
šādu  pakalpojumu un līdz ar to domē nav 
apstiprinātas tā izmaksas. Cilvēkiem pa-
šiem jāmeklē šāda pakalpojuma  sniedzējs. 
Gribu piebilst, ka daudzās daudzdzīvokļu 
mājās ūdensvadu piegādes sistēmas ir no-
lietojušās un sarūsējušas un būtu lietderīgi 
mājas sapulcēs apspriest  jautājumu par 
ūdensvadu nomaiņu kompleksā ar ūdens 
skaitītāja uzstādīšanu. Tad varbūt arī divu 
skaitītāju vietā varētu uzstādīt tikai vienu.
Vai	 trīsistabu	dzīvoklī	 	Atvaros	 jāuzstāda	
viens	vai	divi	ūdens	skaitītāji?	
A.Kalniņš. - Daudzdzīvokļu mājās 
Atvari, Vizbuļi, Akācijas un Atmodas      
daudzos dzīvokļos, parasti malējos, ir 
divi ūdens pievadi, tad var darīt divējādi 
- vai nu likt  divus ūdens skaitītājus 
vai savienot abus ūdens ievadus vienā 
un uzstādīt vienu skaitītāju. Parasti 
lētāk ir uzstādīt vienu ūdens skaitītāju.-                                                                                                                                    
Cik	 maksā	 ūdensskaitītājs	 un	 cik	 tā	
uzstādīšana?	
A.Kalniņš. - Dzīvokļa ūdens skaitītājs 
veikalos maksā, sākot no 15  līdz 18  EUR. 
Cena ir atkarībā no tā, kur pērk skaitītāju. 
Skaitītājs derīgs 4 gadus, tad jāmaina jauns 
vai  jāliek lietots pārbaudīts (verificēts). 
Ūdens skaitītāju komunālā daļa noplombē 
un uzņem rādījumus. 
  Ja caurules ir mainītas, ūdens skai-
tītāja uzstādīšana bez materiāliem un 
paša skaitītāja maksā aptuveni 25-
30  EUR. Ja caurules ir sarūsējušas, 
tad  izmaksās dārgāk -  ap 40-50  EUR.  
Materiāli maksā aptuveni 20-30  EUR. Ja 
jāmaina garāki posmi, tad dārgāk.
   Tātad kopā ūdens skaitītājs, materiāli 
un darbs aptuveni izmaksā 60  EUR. 
Komunālās daļas santehniķis Aigars 
Ozoliņš var  uzstādīt skaitītāju, tel.
Nr.26363582.    Jautājumus un atbildes 
apkopoja B.Mietule
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Sludinājums

Nevajag		liekt	un	locīt!	Viss	velti!
Pārveidot	var	tikai	lugu.

Mūsu	mūži	no	tādiem	ķieģeļiem	
celti,

Ko	esam	sanesuši	uz	savas	muguras.
						/D.Avotiņa/

     Septembris ir bagāts ar jubilāriem. 
Sveicam nozīmīgās dzīves jubilejās 
septembra jubilārus: 

Birutu Kalniņu 70. jubilejā 
(4.septembrī), 

Irēnu Livdāni 75. jubilejā
(7.septembrī), 

Annu Annuškāni
75. jubilejā 
(13. septem-

brī), 
Voldemāru  

Milleri 70.jubilejā 
(13.septembrī), 

Andreju 
Mihailovu 80.jubilejā (19.septembrī) 
un Pēteri Kļaviņu 75.jubilejā (27.

septembrī)!
Vēlam	 jubilāriem	 saglabāt	 možu	
garu,	 pozitīvu	 skatu	 uz	 dzīvi	 un	
cilvēka	 lielāko	 laimi	 –	 spēku	 	 un	
veselību!

      Nupat man viena ķeipeniete vaicāja, 
kāpēc no pagasta avīzītes ir pazudušas 
„Stārķa ziņas”. Ķeipenes pagastā  šogad 
esot piedzimuši pieci bērni, bet apsveikums 
jaundzimušo vecākiem nav ielikts. Citreiz 
man pārmet, ka esmu aizmirusi apsveikt 
jubilejā kādu jubilāru. 
     Ko es varu pateikt uz šiem pārmetumiem? 
Tikai vienu – nekas nav aizmirsts, neviens 
nav aizmirsts. Tikai ir  mainījušies laiki un  
nostādnes attiecībā uz dažām lietām.
     Varam apsveikt tikai tos bērnu vecākus, 
kuri piekrituši, ka publicē viņu personu 
datus un privātu informāciju pagasta 
avīzē – citiem vārdiem, ka viņiem nav 
iebildumu par apsveikumu. Jocīgi jau 
iznāk, ka jāprasa atļauja apsveikt. Ja 
vecāki nāk uz pagasta pārvaldi deklarēt 
jaundzimušā dzīvesvietu, tad pajautāju, 
vai nav iebildumu par sveikšanu pagasta 
avīzē. Ja dzīvesvietu deklarē elektroniski, 
tad nav iespējas pajautāt.
     Arguments, kāpēc nevar apsveikt bez 
vecāku  piekrišanas, ir ļoti pamatots. 
Bērniņam dzimšanas apliecībā tēva 
vietā var būt svītriņa vai arī tēvs, kas 
ierakstīts dzimšanas apliecībā, patiesībā 
nav bioloģiskais tēvs. Šādā gadījumā 
jaundzimušā māmiņai  droši vien nebūs 
patīkami, ka caur apsveikumu  visi uzzinās 
viņas sāpi. Ikvienam bērnam būtu jābūt 
abiem vecākiem, bet dzīve ir dzīve, nevis 
laimīga pasaka...
     Citi vecāki vienkārši nevēlas publicitāti.... 
Tāpat kā dažas jubilāres nevēlas, lai visi 
uzzina viņu privāto informāciju, par to 
mani savlaicīgi informējot.  Kaut gan 
vecumu, klepu, mīlestību nevar noslēpt, 
tomēr respektēju jubilāru vēlmi, jo 
apsveikuma jēga jau ir iepriecināt cilvēku, 
nevis apbēdināt.
 Attiecībā uz jaundzimušajiem varu 
pateikt, ka 2015. gadā Ķeipenes pagastā 
ir piedzimuši seši bērniņi: janvārī 
Raneta un Valters, februārī Ralfs, maijā 
Roberts, jūnijā Agris un augustā Elza 
Alise. Priecājamies par mazuļiem 
un sūtām sveicienus viņu vecākiem!                                                    
B.Mietule

Nekas nav aizmirsts, neviens 
nav aizmirsts

Pārdodu kartupeļus un medu. 
Vilnis Sirsonis, tālr.26425498.

     2015.gada septembrī Ķeipenes pagasta 
pārvaldes vadītājs V.Sirsonis pieņēmis 
septiņus lēmumus: 
4. septembrī lēmumu par dzīvojamās 
telpas  piešķiršanu uz  trim mēnešiem  
kopējā dzīvoklī „Atmodas”- 19 
A.Levizeram;
8. septembrī lēmumu par nekustamā 
īpašuma nodokļa parāda 62,93 EUR 
piedziņu no nekustamā īpašuma „Krau-
jas”- 2 kopīpašnieces;
9. septembrī lēmumu par dzīvojamās 
telpas īres līguma termiņa pagarināšanu uz 
diviem gadiem ar īrnieci S. Bremšmiti par 
dzīvokli „Jaundiedziņš”- 5;
11. septembrī lēmumu par dzīvojamās 
telpas īres līguma pagarināšanu uz vienu 
gadu  ar īrnieku J.Āriņu par dzīvojamo 
telpu kopējā dzīvoklī „Atmodas”- 19;
11. septembrī lēmumu par dzīvojamās 
telpas piešķiršanu uz  vienu gadu  kopējā 
dzīvoklī „Atmodas”- 15 S.Ščuckai;
14. septembrī lēmumu par dzīvojamās 
telpas īres līguma pagarināšanu uz diviem 
gadiem ar īrnieku P.Plato par dzīvojamo 
telpu kopējā dzīvoklī „Atmodas”- 15;
21. septembrī lēmumu par dzīvojamās 
telpas „Vecdiedziņš1”- 1 izīrēšanu uz  
vienu gadu U.Krūmiņam.
     Lēmumu apskatu sagatavoja B.Mietule

Mūsu	dzīvei	
Nav	ne	mēģinājuma,

Ne	ģenerālmēģinājuma,
Un	mums	jādzīvo	uzreiz	–

Spēcīgi	kā	galveno	lomu	tēlotajiem,
Jo	mēs	taču	patiešām	visi
Tēlojam	galvenās	lomas
Lugās,	kas	saucas	

„	Mūsu	dzīve”	...			/I.Auziņš/

Sveicieni 
dzimša-

nas 
dienā 

ķeipenie-
šiem, 

kopskaitā 91, 
dzimušiem septembrī!                             

Mūsu	dzīve	ir	prieka	avots.	Mācieties	
rast	dzīvē	prieku	–	prieks	paceļ	mūs	
spārnos,		un	tas	ir		labākais	veids	kā	

piesaistīt	laimi!	

Lēmumu apskats

     Š.g. 17.oktobrī plkst.21.00 Ķeipenes 
tautas namā ATPŪTAS VAKARS kopā 
ar muzikantu Juri Neretnieku.
  Ieejas maksa 3,00 EUR. Lūdzam 
pieteikties un galdiņus rezervēt iepriekš 
tautas namā vai pa tālruni 26545470.

Pasākumi oktobrī 
  Eiropas rudens putnu vērošanas dienu 
ietvaros Ķeipenē  š.g. 4. oktobrī plkst. 
10.00  notiks  PUTNU VĒROŠANAS 
PĀRGĀJIENS. 
     Pulcēšanās plkst.10.00  pie Ķeipenes 
tautas nama. 
     Līdzi jāņem binokļi (daži būs uz vietas), 
jābūt  laika apstākļiem piemērotam 
apģērbam, slēgtiem apaviem. 
     Pieteikšanās -  tālr.29149759.    
 Ekskursiju vadīs Imants Jakovļevs un 
Baiba Maskoļūna.
    Projekta pasākumus finansiāli atbalsta 
Latvijas vides aizsardzības fonds,   
organizē Latvijas Ornitoloģijas biedrība, 
sadarbojoties ar Dabas aizsardzības 
pārvaldi.
Pēc pārgājiena - redzētā apkopošana,  
dzerot un izgaršojot dabīgās tējas.


